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  Castellbisbal, 23 de juny 2024 

DIUMENGE de la setmana XII any  B 
Temps de durant l’any 

Jb 38, 1.8-11    Ps 106    2C 5, 14-17    Mc 4,35-41 

Tot just se sent parlar avui de la «providència de Déu». És un llenguatge que ha anat caient en 
desús o que ha esdevingut una forma pietosa de considerar certs esdeveniments. Tot i això, 
creure en l'amor provident de Déu és un tret bàsic del cristià. 
Tot brolla d'una convicció radical. Déu no abandona ni es desentén d'aquells que crea, sinó que 
sosté la seva vida amb amor fidel, vigilant i creador. No estem a la mercè de l'atzar, el caos o la 
fatalitat. A l'interior de la realitat hi ha Déu, conduint el nostre ésser cap al bé. 
Aquesta fe no allibera de penes i feines, però arrela el creient en una confiança total en Déu, que 
expulsa la por de caure definitivament sota les forces del mal. Déu és el Senyor últim de les 
nostres vides. D'aquí la invitació de la primera carta de sant Pere: «Descarregueu en Déu tota 
angoixa, que a ell li interessa el vostre bé» (1 Pere 5,7). 

Això no vol dir que Déu «intervingui» a la nostra vida com intervenen 
altres persones o factors. La fe a la Providència ha caigut de vegades en 
descrèdit precisament perquè se l'ha entès en sentit intervencionista, 
com si Déu s’entremetés en les nostres coses, forçant els esdeveniments 
o eliminant la llibertat humana. No és així. Déu respecta totalment les 
decisions de les persones i la marxa de la història. 
Per això no cal dir pròpiament que Déu «guia» la nostra vida, sinó que 
ofereix la seva gràcia i la seva força perquè nosaltres l'orientem i guiem 
cap al nostre bé. Així, la presència provident de Déu no porta a la 
passivitat o la inhibició, sinó a la iniciativa i la creativitat. 

D'altra banda, no hem d'oblidar que, si bé podem captar signes de l'amor provident de Déu en 
experiències concretes de la nostra vida, la seva acció roman sempre inescrutable. Allò que a 
nosaltres avui ens sembla dolent pot ser demà font de bé. Nosaltres som incapaços d'abastar la 
totalitat de la nostra existència; se'ns escapa el sentit final de les coses; no podem comprendre 
els esdeveniments en les darreres conseqüències. Tot queda sota el signe de l'amor de Déu, que 
no oblida cap de les criatures. 
Des d'aquesta perspectiva, adquireix tota la seva fondària l'escena del llac de Tiberíades. Enmig 
de la tempesta, els deixebles veuen Jesús adormit confiadament a la barca. Del seu cor ple de 
por brolla un crit: «Mestre, no t'importa que ens enfonsem?». Jesús, després de contagiar la 
seva pròpia calma al mar i al vent, els diu: «Per què sou tan covards? Encara no teniu fe?». 

José Antonio Pagola                                                                                                          

 



INTENCIONS DE MISSES   
Divendres, 28 de / juny  i dissabte 29 de juny /2024  
 No hi ha intencions de missa. 
Els divendres que no hi hagi intencions de missa no celebrarem l’eucaristia. 
 
CELEBRACIÓ  ANIVERSARI 500 ANYS DE LA PARRÒQUIA DE SANT LLORENÇ, de sant 
Feliu; I EL 20È ANIVERSARI DE LA CREACIÓ DE LA NOSTRA DIÒCESI  
“Des de la Delegació de Mitjans de Comunicació de la Diòcesi de Sant Feliu de Llobregat, agraïm 

a tots els mitjans de comunicació d'àmbit nacional i estatal que 
han informat del nostre doble aniversari, és a dir dels 500 anys de 
la fundació de la Parròquia de Sant Llorenç, que des de fa 20 anys, 
també és la Catedral; i el 20è aniversari de la creació de la nostra 
diòcesi. S'ha de reconèixer la bona predisposició, interès i 
amabilitat de tota la premsa escrita, radiofònica i televisada que 
ha preparat alguna crònica, reportatge o bé ha entrevistat el Sr. 
bisbe Agustí Cortés. 

Totes les cobertures informatives tenen una rellevància especial, però, seguidament, us 
adjuntem l'enllaç del darrer programa de SIGNES DELS TEMPS de TV3, emès i dedicat 
íntegrament a la diòcesi de Sant Feliu de Llobregat. Us animem que el mireu. 
  
https://www.ccma.cat/3cat/festa-grossa-a-sant-feliu-de-
llobregat/video/6288027/?ext=SM_TW_F4_CE24_?ext=SM_WP_F4_CE24_ 
MANS UNIDES  
La associació Mans Unides  de l’Església per a l’ajuda, la 
promoció i el desenvolupament dels països envia de 
desenvolupament, és una entitat present en tot el territori 
espanyol, a través de 72 delegacions. Un dels seus membres que viu al poble, esta interessat en 
formar una delegació a Castellbisbal, si algú estes interessat en formar part d’aquesta delegació, 
podeu dir-ho i ens posaríem en contacte amb aquesta persona. Val la pena.   
INICI DEL JUBILEU DE L’ESPERANÇA 
El diumenge 16 de juny passat, va tenir lloc, a la Catedral-Parròquia de Sant Llorenç de Sant 
Feliu de Llobregat, la Trobada Diocesana de final de curs. Va ser-ne tot un èxit. Entre les 
diverses intervencions i projeccions de vídeos, va intervenir-hi la delegada d’Apostolat Seglar, 
Mercè Lajara, per parlar-nos del Jubileu de 2025. 

El 24 de desembre de 2024 tindrà lloc, a tota l’Església, l’inici del 
Jubileu, i es clourà el 14 de desembre del 2025. El més conegut 
actualment és el lema triat: “Pelegrins d’esperança”, que ens fa 
descobrir com n’és d’important que ens impliquem des de la 
pregària, la lectura, la reflexió i el compromís per tal d’experimentar 
que “l’esperança en Déu no defrauda”. 
Els anys sants es basen en la tradició bíblica de l’any jubilar de 
descans, perdó i renovació. Recordem Levític 25, 10, I també en 

l’Evangeli de Lluc al capítol 4.  
El papa Bonifaci VIII va ser qui declarà el primer Any Sant el 1300. Actualment se celebren cada 
25 anys. Se’ns proposa un temps de pelegrinatge, oració, penediment i obres de misericòrdia. 
Per viure aquest esdeveniment el Papa ens demana que es coneguin més els documents del 
Concili Vaticà II que han estat i són encara determinants per a l’Església. Demana, a més, que el 
2024 sigui un any d’oració a totes les comunitats catòliques. Seguint les seves indicacions, el 
Dicasteri per a l’Evangelització ha creat un quadern que porta per títol “Apuntes para la 
oración”.Per aprofundir en el sentit del Jubileu del 2025 tenim la Butlla papal. La seva lectura, 
reflexió i el seu treball en els grups de fe poden ser una bona preparació per al Jubileu i per 
alimentar la virtut de l’esperança cristiana en la nostra vida que ens ajudi a evitar que caiguem 
en el derrotisme o la indiferència. 
A la nostra diòcesi anirem difonent els materials i concretant les indicacions del Papa a través 
de la pàgina web del bisbat i la resta de canals de difusió. 


